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Za sad bez novih mera, postojeće na snazi do 15. decembra 

Krizni štab na današnjoj sednici nije doneo odluku o novim merama, saznaje RTS. Nove mere su i dalje u 

razmatranju, a postojeće će ostati na snazi do 15. decembra. 

Krizni štab je na današnjoj sednici razmatrao epidemijsku situaciju i eventualno uvođenje novih mera, s 

obzirom na to da prestoji Sveti Nikola, novogodišnji i Božićni praznici. 

Razgovaralo se o meri uvođenja obaveznog karantina i pi-si-ar testa za državljane Srbije koji bi došli iz 

inostranstva, ali odluka o tome još nije doneta. 

Nova sednica Kriznog štaba zakazana je za ponedeljak, nakon čega bi trebalo da se zna koje mere će 

važiti nakon 15. decembra, do kada su na snazi postojeće mere. 

Krizni štab obratiće se danas u 15 časova na konferenciji za medije.  

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar sastaće se sa direktorima kovid bolnica. 

 



 
 

 

 

Đerlek za RTS: Zabrinjava broj ljudi u bolnicama, nije mi dobro kad čujem priče o Novoj godini  

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek kaže za RTS da se nadljudskim naporima 

obezbeđuju dodatna mesta u bolnicama za obolele od koronavirusa. Zaraženo je 3.107 lekara i 

medicinskih sestara, od kojih je 76 u bolnicama, navodi Đerlek. 

Mirsad Đerlek je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da jeste još rano evaluirati postojeće mere, ali 

dodaje da njima nije postignuto ono što je očekivano. 

"Jeste da imamo blagi pad prvih pregleda, 3.200 juče u Beogradu, ali to nije dovoljno. Eksponencijalni 

rast nije zaustavljen i moramo preduzeti nove mere", istakao je državni sekretar dodajući da je bitno da 

se donesu kvalitetne mere koje će zaštititi zdravlje građana, ali i životni standard građana. 

Istakao je da do Nove godine slede brojni izazovi - Sveti Nikola i dolazak državljana Srbije iz inostranstva. 

"Ne bih voleo da se ponovi period iz vremena Uskrsa kad smo imali oko 400.000 građana koji su ušli u 

Srbiji. Unatoč želji da poštujemo naše građane, zdravstveni sistem bi bio preopterećen kad bi oni ušli", 

istakao je Đerlek. 

Dodao je da bi bilo realno očekivati da budu donete mere poput obaveznog negativnog pi-si-ar testa ili 

karantina. 

"Apelovao bih i na uvođenje karantina, ljudi su željni kontakata a suština je da smanjimo broj kontakata. 

To jeste rigorozno ali uz kontrolu poštovanja te mere, kontrolisali bismo te ljude koji dođu", naveo je 

državni sekretar Minsitarstva zdravlja. 



 
 

Uprkos punim bolnicama i velikom broju zaraženih, mnogi rezervišu mesta za proslavu Nove godine. 

"Kad čujem te priče o Novoj godini, nije mi dobro. Nije realno da se jedna grupa ljudi veseli, a znate da 

su ljudi i medicinski radnici odvojeni od porodica, veliki je teret na lekarima i sestrama i tehničarima. 

Može jedna Nova godina da prođe bez pompeznih slavlja i bili bismo bliži pobedi protiv koronavirusa", 

rekao je Đerlek. 

Dodaje da je zaraženo 3.107 lekara i medicinskih sestara, od kojih je 76 hospitalizovano. Očekuje da će 

se povećati broj zaraženih u zdravstvenom sistemu. 

"Obezbeđujemo dodatna mesta u bolnicama nadljudskim naporima. Imamo skoro 8.600 

hospitalizovanih, to je zabrinjavajuća cifra u bolnicama, to je teško izdržati", rekao je državni sekretar 

Minsitarstva zdravlja. 

Apelovao je na građane da se vakcinišu protip gripa kako se ne bi dogodilo da "odjednom imamo dva 

neprijatelja". 

 

 

Kon za RTS: Posle sednice Kriznog štaba znaće se koliko će trajati nove mere 

Epidemiolog dr Predrag Kon kaže za RTS da našim životima ne upravlja Krizni štab, već koronavirus. Ističe 

da će se sutra znati da li će mere biti iste ili rigoroznije i koliko će trajati. Napominje da bi najpametnije 

bilo da svi u svojim domaćinstvima proslave slave i praznike. 

Predrag Kon je gostujući u Beogradskoj hronici izjavio da kada je pravljen plan za saobraćaj u Beogradu 

izašlo se sa tim da se smanji gustina u prevozu na polovinu i da se poveća broj autobusa. Izašlo se, 

navodi, sa idejom da se poveća broj onih koji se nalaze i u špicu i da će tako doći do razređenja. 



 
 

Kaže da je svakako veći rizik ako je autobus pun i ljudi nemaju distancu od najmanje metar i po.  

Prema njegovim rečima, nerealno je očekivati da će se ponašanje spustiti na meru koja je bezbedna da 

bi se kao i svake Nove godine ona dočekivala. 

"To će i sutra biti razmatrano. Poruka koju sam poslao je da se ljudi ne zaleću. Ljudi žele da ovoga svega 

nema, ali ga ima i to je suština i nije realno da će to nestati. Mere će i dalje postojati. Videćemo sutra da 

li će biti iste ili rigoroznije", kazao je Kon. 

Očigledno je, kaže, da je virus imao veliki potencijal. 

"Ne bismo imali ovo zaravnjenje. Mere su dale neki rezultat, ali je sve to spekulacija. Dok ne vidimo pad 

jasan, dotle samo mu se nadamo", ističe Kon. 

Mere na granici najrigoroznijih  

Mere koje su preduzete su, napominje, na granici najrigoroznijih, od toga je rigoroznije samo vanredno 

stanje i policijski čas. 

Napominje da sutrašnji sastanak neće ništa da promeni. 

"Mere već postoje, sve zavisi od ukupnog ponašanja. Postoji jedan deo za dolazak iz inostranstva. Sve 

mere su na snazi, samo treba da se poštuju i pitanje rigoroznog kontrolisanja i sankcionisanja. Nema 

ništa više, sve je učinjeno u tom pravcu da to sad može da se radi i to sad treba sprovesti. Najpametnije 

bi bilo da svi ljudi u svojim domaćinstvima proslave slave i da se pripreme i za Katolički božoć i Novu 

godinu. Virus upravlja našim životima, ne Krizni štab", naglasio je Kon. 

Medicinski deo Kriznog štaba, navodi, potpuno je jasno dao predlog gde se uključuje pi-si-ar testiranje i 

karantin. 

"Stroga kontrola sprovođenja mera je drug stvar. Ima i produženja mera, o tome neću pričati, koliko 

dugo i zašto", istakao je Kon. 

Ako neko ignoriše sve ovo što se dešava i zatvora oči i organizuje proslave i slavlja ozbiljno krši zakon. 

"Ta promena da se to kvalifikuje drugačije, da je to krivično delo nije u rukama Kriznog štaba", kaže 

epidemiolog. 

U Kini nepojmljivo da neko izađe iz izolacije 

Ističe da je u Kini, u kojoj je danas zabeleženo 12 slučajeva zaraze koronavirusom, potpuno drugačiji 

odnos i da tu nema nikoga ko se suprotstavlja merama koje su izrečene. 

"Ako posmatrate karantin u Kini, oni idu 14 dana u neki kao kontejner, gde imaju sanitarni čvor, donose 

im hranu. Nemaju nikakav kontakt. Što se tiče izolacije, nekome da padne na pamet da izađe iz izolacije 

je nepojmljivo tamo. U toku SARS-a čitave su blokove zatvarali i koristili vojsku", navodi Kon. 



 
 

Kaže da je virus veoma široko rasprostranjen i da u KBC "Dragiše Mišović" ima 21 slučaj dece. 

"Na celoj teritoriji Srbije ne verujem da je više od stotinak. Ako poredite sa brojevima kod odraslih, 

neuporedivo je ređe kod dece. Ali, u masovnosti virusa i taj se broj povećao. Na sreću, još nemamo 

nijedan težak ishod", napominje Kon. 

Kaže da razume sve ljude koji kritikuju. 

"Ja sam sebi objašnjavam da oni ne mogu da imaju kompletnu sliku i da znaju i ono što ja znam i dr 

Tiodorović i drugi u stručnom štabu. To je u stvari strah, i na kraju i nasilje. Nasilje je neprihvatljivo, bilo 

da je verbalno ili uništavanje imovine. Na kritike koje dolaze iz Skupštine mora da se odgovori: ‘Niste u 

pravu‘. Mi se nalazimo u takvom problemu da moramo da molimo i tražimo od stanovništva da nas prati, 

ne da se plaši nas. To je sve", zaključio je Kon. 

 

 

OŠTRE SANKCIJE ZA ONE KOJI KRŠE MERE Dr Tiodorović: Kažnjavanje da bude i krivično, a ne SAMO 

150.000 DINARA 

Ključ uspeha u borbi protiv kovida je rigorozna kontrola nad sprovođenjem mera, s primenom 

kažnjavanja tako da onaj ko organizuje žurke i okupljanja bude kažnjen krivično za namerno širenje 

zaraze, a ne samo sa 150.000 dinara, rekao je epidemiolog Branislav Tiodorović. 

Za današnje izdanje "Kurira", Tiodorović navodi da je nekima ta suma novca za kaznu isplativa da daju, s 

obzirom na to da im je zarada kršenjem mera mnogo veća. 

"Moramo da smanjimo rizike, broj zaraženih, a time i umrlih, to je najvažnije", ističe Tiodorović. 



 
 

On naglašava da trenutno Krizni štab, pored mera za naše građane koji dolaze iz inostranstva insistira na 

rigoroznoj kontroli sprovođenja mera. 

"Uzmimo Beograd, koji ima 2,5 miliona stanovnika. I nek samo jedan odsto njih ne poštuje mere, a 

verovatno je taj broj i veći, to je 25.000 ljudi. A od toga njih 25-30 odsto ima takvo oboljenje da mora da 

se hospitalizuje. I zato smo zatrpani i zato nam mnogo ljudi umire. I zato onaj ko namerno pravi žurku 

treba da odgovara i krivično", kaže epidemiolog. 

Podseća da je "buknuo požar" kad su svi popustili mere i navodi da je sada zabrinjavajuća težina kliničke 

slike jer je mnogo izvora infekcije i samim tim ljudi primaju veću količinu virusa. 

"Dosad su ljudi umirali u kliničkim centrima, gde su smeštani najteži pacijenti, a sad nam svakodnevno 

umiru po bolnicama u celoj Srbiji", ukazuje Tiodorović. 

Kaže da je još rano da bi se videli efekti mera koje su na snazi - zatvaranje kafića i drugih objekata u 17 

sati i tokom vikenda i dodaje da će se efekat tih mera videti oko 15. decembra. 

"Da smo dosad rigorozno kažnjavali, ne bismo bili u ovoj situaciji. Svi smo zajedno došli do zaključka da 

policijski čas i vanredno stanje ne treba sprovoditi, nego mere rigorozno poštovati", navodi Tiodorović. 

Nova godina može da se slavi ako se okupi petoro ljudi uz maske i distancu 

Dodaje da su posle 17 časova ulice poluprazne, ali su problem privatne žurke, koje, kaže, komunalna 

milicija može da locira i kazni. 

"Nisam protiv toga da ljudi idu na planine, jer kad skijaju, imaju šal oko usta. Ali problem je ponašanje u 

kafiću, restoranu, hotelu. Oko 460 samo Beograđana je u niškim bolnicama", naglašava Tiodorović. 

Nova godina, ističe, može da se slavi ako se okupi petoro ljudi uz maske i distancu, dok je Božić, navodi, 

porodični praznik, i tako bi trebalo i da ostane. Ako bi se mere, kaže, sprovodile do 15. decembra u 

celini, potpuno i uz angažovanje svih koji treba da kontroli�u, Tiodorović smatra da bismo pred Novu 

godinu imali kontrolisanu situaciju. 

"Neke mere ostaće do kraja 2021, a to su sigurno maske, distanca i dezinfekcija. Nadam se da ćemo 

moći postepeno da ukidamo određene mere za ugostitelje i tržne centre, i da ćemo s početkom proleća i 

u junu imati mnogo mirniju i kontrolisaniju situaciju. A do tada mora da počne vakcinacija", zaključio je 

Tiodorović. 

 

 

 



 
 

 

 

Dr Tešić za "Blic": "Nikada nije toliko ZDRAVSTVENIH RADNIKA UMRLO za tako kratko vreme radeći 

svoj posao" 

Internista-pulmolog dr Rada Tešić trenutno je koordinatorka kovid jedinice novosadske Klinike za 

ginekologiju i akušerstvo Kliničkog centra Vojvodine i od početka epidemije prati zaražene pacijente. 

Kaže da su ona i kolege imale tu sreću u nesreći da je u Klinici za ginekologiju i akušerstvo od proglašenja 

epidemije do jula bilo sporadično registrovanih pacijentkinja pozitivnih na koronu, ali da ih od tada, 

nažalost, ima u kontinuitetu. 

Kliničke slike pacijentkinja su, prema rečima dr Tešić, vrlo raznolike, ali i dalje su u većini pacijentkinje sa 

dominantnim, prvenstveno respiratornim a zatim i gastrointestinalnim simptomima. 

- U odnosu na početak epidemije sada imamo više asimptomatskih pacijenata, ali nisam sigurna da to 

smemo generalizovati, jer je to možda samo rezultat masovnijeg testiranja. Međutim, nama je izuzetno 

bitno da na vreme detektujemo i asimptomatske slučajeve infekcije zato što su naše pacijentkinje 

specifične. To su trudnice ili mlade majke i normalno je da su zabrinute za sebe i za svoje potomstvo. Na 

sreću, trudinice su populacija koja se više čuva od drugih i pažljivi su pacijenti, pa uz pomoć lekara 

savladaju dosta stvari, pogotovo strah, zabrinutost i anksioznost koji se mogu javiti nakon 

dijagnostikovanja bolesti – objašnjava nam naša sagovornica. 

Upitana da li se plaši, dr Tešić kaže da ona kao i njene kolege nema ni vremena za strah i da im ne pada 

na pamet da odustanu i ostave pacijente i druge kolege na cedilu. 

- Strah naravno postoji, ali o tome ne razmišljamo. Sada već otprilike znamo šta možemo da očekujemo 

od pozitivnih pacijenata i kovid nam više nije tolika nepoznanica kao u početku. Međutim, strahujem za 



 
 

svoje kolege jer mislim da su mnogi od njih veoma umorni i na izmaku snaga. U svom radnom veku 

dugom preko 20 godina nikada se nisam susrela sa situacijom da je toliko zdravstvenih radnika umrlo 

zbog profesionalne izloženosti za tako kratko vreme. Sa druge strane, tu je i strah da upravo zbog te 

izloženosti ne prenesemo virus našim najbližima, pogotovo roditeljima koji su već u godinama. Upravo 

zato jedva čekam da se ova situacija sa koronom završi i da bez straha zagrlim i izljubim svoje najmilije – 

priznaje dr Tešić. 

Građani su shvatili da je situacija ozbiljna 

Prema njenim rečima, građani svojim ponašanjem mogu puno pomoći i sprečiti dalje širenje zaraze a 

dovoljno je samo da se pridržavaju propisanih i predloženih mera zaštite. 

- Mislim da su građani shvatili da je situacija ozbiljna i da naši bolnički kapaciteti ne mogu izdržati ukoliko 

se zaraza bude progresivno širila. Ono što sam primetila je to da se građani sve više pridržavaju 

propisanih epidemioloških mera i da sve više nose maske i to je za pohvalu ali mislim da bi morali 

ograničiti i kontakte zato što su određene studije pokazale da su čak i mala porodična slavlja izuzetno 

rizična – poručuje dr Tešić. 

 

 

Gnjatović: Imunitet posle vakcinacije do dve godine 

BEOGRAD - Efekti vakcine protiv korona nisu trajni, ali se pretpostavlja se da imunitet posle vakcinacije 

trajati do dve godine, kaže Marija Gnjatović iz Instituta za primenu nuklearne energije (INEP). 

Ona je navela da ostaje da se razvije trajnija formula vakcine, ukoliko se širenje epidemije korona virusa. 



 
 

 

Gnjatović je za TV Pink rekla da je najvažnije koliko je vakcina bezbedna i efikasna i dodala je 

najverovatnije da se na tržištu pojave vakcine bazirane na primeni genetskog materijala virusa. 

''Postoji i nekoliko kineskih vakcina proizvedenih na klasičan način sa umrtvljenim virusom, dok su ostale 

vakcine bazirane na RNK virusu'', rekla je Gnjatović. 

Dodala je da je moguće da je virus korona mutirao više od 12.000 puta i objasnila da virusi stalno 

mutiraju u prirodi i da je to uobičajen proces. 

''Imamo sreću da ovaj virus mutira tako da ne izaziva značajne promene niti u virulentnosti niti u 

uzrokovanju teže kliničke slike. Uglavnom se radi o tzv.neutralnim mutacijama bez efekta na širenje ili 

simptome bolesti'', objasnila je Gnjatović. 

Dodala je da nijedna vakcina u medicini nije efikasna 100 odsto i da svaka ima nus pojave. 

Gnjatović kaže da su vakcine protiv kovida-19 već rezervisane i da za Srbiju neće biti pitanje koju vakcinu 

da uzme, već koja je dostupna, kao i da je na regulatorinim telima da ispitaju njenu bezbednost i 

efikasnost. 

Kako kaže, Srbija je će uzeti dostupne vakcine, a nema ništa protiv da to budu i kineske. 

''Oni su testirali veliki broj u trećoj kliničkoj fazi, možda ne treba eksperimentisati sa novim vakcinama na 

novom virusu'', rekla je Gnjatović. 

Istakla da prioritet za vakcinaciju treba da imaju kategorije koje su konstantno izložene virusu,poput 

zdravstvenih i prosvetnih radnika, prodavaca... 

''Postavlja se pitanje da li i oni koji imaju antitela treba da prime vakcinu,mislim da u nekom trenutku 

treba i oni da se vakcinišu jer se do kolektivnog imuniteta dolazi samo vakcinacijom'', navela je 

Gnjatović. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Digitalizacija zdravstva u Srbiji šansa i za razvoj ICT sektora 

BEOGRAD - Srbija je načinila nekoliko važnih koraka na putu digitalizacije zdravstva, ali veliki posao tek 

predstoji. Ta transformacija je šansa, ne samo za razvoj zdravstvenog sistema, već i za razvoj ICT sektora 

u Srbiji, smatraju učesnici tribine "Digitalna transformacija zdravstva". 

Tribinu je organizovala Švajcarsko-srpska trgovinska komora (Š STK), zajedno sa kompanijom Roš, jednim 

od osnivača komore, a skup je otvorio ambasador Švajcarske u Srbiji i Crnoj Gori Urs Šmid. 

Šmid je naveo da Švajcarska već snažno podržava inicijative za promociju digitalne ekonomije u Srbiji i 

saradnju sa švajcarskom poslovnom zajednicom koja investira u ICT, koju je moguće dodatno osnažiti, 

navodi se u saopštenju Š STK-a. 

Predsednik Š STK-a Majo Mićović fokusirao se na zaštitu podataka. On je istakao da je važno isplanirati 

sistem sigurnosnih mera koji će pratiti sve procese u digitalizaciji zdravstva i dodao da Švajcarska i Srbija 

mogu odlično da sarađuju na tom polju. 

Savetnik predsednice Vlade Srbije za digitalno zdravstvo Dejan Kovačević je rekao da je srpska vlada 

prepoznala potrebu saradnje sa privatnim sektorom u postavljanju i napretku ka strateškim ciljevima kao 

što su viši kvalitet zdravstvene zaštite, povećanje efikasnosti zdravstvenog sistema i otvaranje vrata za 

istraživanja i inovacije u zdravstvu korišćenjem modernih tehnologija. 



 
 

Nik Guldemond, istraživač Medicinskog centra Univerziteta u Lajdenu, naveo je da su postojeća digitalna 

rešenja koja se koriste u zdravstvu najčešće nepovezana, a da personalizovana zdravstvena zaštita koja 

anticipira potrebe pacijenata zahteva dobru povezanost i komunikaciju i da je zbog toga važno potpuno 

redizajnirati zdravstvene sisteme. 

Nebojša Đurđević, direktor Inicijative „Digitalna Srbija", ukazao je na to da jedinstvena prilika da se iz 

Srbije promeni svet u domenu zdravstva, baš kao i u mnogim drugim oblastima, leži u startapima. 

Đurđević je naglasio da startapi iz male zemlje kao što je Srbija imaju podjednake šanse da postanu 

globalni lideri u svom domenu i da, pored unapređenja svetskog zdravstva, donesu ogromnu dobit za 

srpsku ekonomiju. 

Ana Govedarica, generalna direktorka kompanije Roš za Srbiju i Crnu Goru i potpredsednica Š STK-a, 

istakla je da Srbija već ima dobru osnovu za digitalizaciju zdravstva jer je veliki deo ustanova već 

integrisan kroz dve informatičke platforme. 

Ona je istakla da je sada važno razviti sredstva koji će sve raspoložive podatke obrađivati i koristiti tako 

da lečenje i sam zdravstveni sistem budu efikasniji. 

 

 

USELjAVANjE PO FAZAMA: Pri kraju izgradnja novog Zavoda za javno zdravlje u Kraljevu 

TAČNO 10 godina od zemljotresa koji je u novembru 2010. zadesio kraljevački kraj, do polovine naredne 

godine trebalo bi da bude potpuno završena izgradnja novog objekta Zavoda za javno zdravlje (ZZJZ) koji 

se od 2011. gradi na istom mestu gde je srušena stara zgrada te ugledne zdravstvene institucije. 



 
 

Za završnu fazu izgradnje izdvojeno je oko 137 miliona dinara preko Kancelarije za javna ulaganja Vlade 

Srbije, a useljenje stručnih službi ZZJZ, po rečima direktora dr Aleksandra Macana, obavljaće se po 

fazama, od januara do juna 2021. godine. 

MAGACINI I HLADNE KOMORE 

U POMOĆNIM objektima, magacinima i hladnim komorama ZZJZ imaće mogućnost da skladišti veći deo 

vakcina protiv korone i distribuira ih u više okruga centralne Srbije. 

- Za široku upotrebu vakcina bi trebalo da bude dostupna u prva tri meseca naredne godine, iako će i do 

kraja ove stići manji broj doza za najugroženije - dodao je direktor ZZJZ. 

- Delovi objekta biće u funkciji veoma brzo jer ćemo preko Vlade Srbije dobiti najsavremeniju PCR 

laboratoriju u kojoj će moći da se na dnevnom nivou obradi oko 400 uzoraka. Ova tehnologija nije samo 

za koronu, već će služiti i za druge vrste analiza virusnih i bakterijskih infekcija - kaže dr Macan. 

Kao jedna od najvažnijih kapitalnih investicija u gradu na Ibru, nova, savremena zgrada Zavoda 

raspolagaće sa više od 2.000 kvadratnih metara, a uz ambulantu "Higijenski zavod" raspolagaće i sa 

pomoćnim objektom u kojem će biti magacinski prostor i hladna komora. 

 


